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SALUTACIÓ
DE L’ALCALDESSA
 

Fa tot just un any, travessàvem moments excepcionals 
que ens obligaven a efectuar un parèntesi en les 
nostres vides davant una crisi sanitària sense precedents.

L’adveniment de la pandèmia ens obligava a replantejar 
la forma com ens relacionàvem amb els nostres 
éssers estimats, a integrar nous protocols en les 
activitats quotidianes i en l’àmbit laboral i a aguditzar 
l’enginy per, malgrat les dificultats, gaudir de 
moments de lleure condicionats per les limitacions. 
Fins i tot, i com no podia ser d’una altra manera, vam 
haver d’adaptar les festes majors al nou paradigma 
del distanciament social, fent ús de les xarxes socials 
com a substitutiu del frec a frec col·lectiu de tota 
celebració tradicional.
Afortunadament, tot allò que vam viure i patir 
durant els mesos de la primera onada sembla quedar 
enrere. Ens omplen el cor sensacions ben fonamentades, 
que som al final del trajecte cap a una normalitat que 
voldríem el més semblant possible al que havíem 
viscut.

Arriba la festa major de les Roquetes i ho fa encara 
encotillada, però estem convençuts, i no anem 
errats, que serà més semblant al que esperem d’ella 
que no pas al que vam viure el 2020

Per tant, davant d’això, el meu primer desig per a les 
nostres veïnes i veïns és que gaudim totes i tots 
plegats aquests dies de celebració com un alè d’aire 
fresc que ens permeti sentir-nos més a prop els uns 
dels altres i mirar cap el futur amb més alegria i 
esperança.

El programa d’actes de la Festa Major de Sant Joan 
s’ha dissenyat apostant per la idea que la cultura 
popular és segura, que la tradició pot tornar a omplir 
els carrers de formes difícilment imaginables mesos 
enrere.

Gaudim-la, això sí, posant-hi els cinc sentits, 
aplicant la prudència i el sentit comú que ens han 
estat guiant en els darrers mesos i mantenint ben viu 
l’esperit de cohesió i pertinença que tant ens caracteritzen 
com a poble. 
Fer-ho així és, en certa mesura, un present que ens 
oferim com a col·lectivitat forta capaç de superar 
dificultats i de mirar cap el futur amb il·lusió i ganes 
de construir un esdevenir millor per a totes i tots.

Visca la Festa Major!

Abigail Garrido Tinta
Alcaldessa de Sant Pere de Ribes



SALUTACIÓ
DEL REGIDOR DE CULTURA

 
Moltes preguntes ens han passat pel cap i ens han generat 
dubtes a l’hora d’organitzar aquesta festa major.
Què passarà?
Ens serviran de guia les restriccions o tornarem a desmuntar 
tota la festa major? Aquest cop confiem que tot anirà bé 
i, per aquest motiu, hem estat preparant la festa major 
amb ganes, il·lusió i motivació.
L'equip de Cultura treballa cada acte per duplicat, és a dir, 
pensant en unes restriccions i normativa actual i 
avançant-se a noves necessitats, plantejant alternatives, 
reinventant i deixant volar la imaginació.

És per aquest motiu que en aquest programa hi trobareu 
una proposta arriscada, però decidida. S'ha demostrat i hem 
demostrat que la cultura és segura i que es poden convocar 
actes culturals amb seguretat. Per aquest motiu, proposem 
un model de festa major on no hi ha cercaviles, però sí 
exhibicions en format assegut, mascareta i distància.
Un programa que intenta conservar la tradició, però 
reinventant els actes en el format que actualment 
ens permet la normativa.
En les primeres converses amb les associacions i entitats 
per organitzar la festa major de Sant Joan 2021, ja es notaven 
les ganes i la il·lusió de tornar a celebrar la nostra festa major, 
amb prudència, però amb el desig de gaudir, de tornar als 
assajos, de fer caliu. En aquests dies de preparació passejo 
pels carrers, visito els locals de les entitats i fa goig tornar a 
sentir les picades dels bastons, el so de les gralles, i de veure, 
en definitiva, com es gaudeix fent cultura.

Animo les veïnes i veïns a reservar entrades per anar als 
diferents espectacles que tenim preparats, i que totes i tots 
plegats fem caliu, amb distància, però amb la presència als actes 
i amb aplaudiments. Sens dubte, n’estic convençut, aquests 
dies que vindran us sorprendran les moltes sorpreses i actes 
diferents que hem preparat per a aquesta celebració tan 
estimada.

Visca la Festa Major!

Adrià Solà
Regidor de Cultura

Roquetes i Joventut
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Sembla mentida tot el que hem viscut des del 
març del 2020, o millor dit, tot el que hem deixat 
de viure per culpa del coronavirus.

No hem pogut gaudir de molts dels esdeveniments 
culturals tant del nostre municipi com d’arreu del 
món. Fa més d’un any que va començar aquest 
malson i tot i que encara no hem aconseguit sortir 
d’aquesta crisi sanitària, ja comencem a entreveure 
ràfegues de llum del final del túnel amb l’arribada 
de les vacunes. 
Ja portem més d’un any de pandèmia i no ens ha 
quedat més remei que aprendre a viure amb 
aquesta malaltia i canviar els nostres hàbits per 
poder fer front a aquesta crisi que ens ha tocat 
patir.
I la cultura ha sigut un dels àmbits amb major impacte.

Molta gent viu de la cultura, tant directe com 
indirectament: actors, actrius, maquilladors/es, 
seguretat, electricistes, instal·ladors/es, muntador-
s/es i transportistes, entre d’altres, han vist com la 
seva vida ha fet un tomb de 180⁰ i han deixat 
d’ingressar diners.  Aquesta gent ha patit, pateix i 
seguirà patint les restriccions que necessitem 
posar per no sofrir més les conseqüències de la 
pandèmia.
Aquestes persones tenen una família i necessitem 
treballar per poder donar-los una vida digna i 
poder tirar endavant. Molta d’aquesta gent són 
veïns i veïnes del nostre municipi.

SALUTACIÓ
ASSOCIACIÓ DE FESTES POPULARS 
DE LES ROQUETES
 

Per això, dintre de les nostres possibilitats i seguint 
totes les precaucions que ens marquen tant el 
Govern Espanyol com el Govern Català, volem 
que durant el 2021 aquesta gent pugui començar a 
sortir del pou on es troben.
No podrem fer actes multitudinaris ni  actes com 
els que estàvem acostumats a fer, però ara per ara 
qualsevol petit esdeveniment cultural és or per 
tota aquesta gent. No els hem de deixar de costat. 
No s’ho mereixen.
 
Ara ve la festa major d’estiu de les Roquetes i 
sabem que les festes majors no podran ser tal i 
com ens agradaria que fossin. La cultura és vida i la 
cultura, tot i que a vegades es veu com un luxe, es 
converteix en una necessitat en situacions 
d’adversitat, ens ajuda a oblidar per una estona els 
nostres problemes.

És per tot això, que no deixarem de banda la cultura 
i hem treballat per poder oferir-vos una festa 
major diferent, però digne, on puguem de nou 
gaudir-la.

També servirà d’homenatge als nostres veïns i 
veïnes que ens han deixat per aquesta terrible 
pandèmia.
 
Visca la Festa Major de Sant Joan!
Visca les Roquetes! 
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Amb el solstici d’estiu arriba la nostra Festa Major de Sant Joan.
Amb l’arribada de l’estiu els balls populars surten al carrer per mostrar 
els seus millors balls i els seus millors vestits. Les bèsties, les seves 
millors postures i el foc vol fer de la nit de Sant Joan la més brillant de 
l’any. Les espurnes han de tornar a enlluernar els nostres carrers.

No obstant, està tot enllestit i tothom preparat. Però enguany no serà 
igual que altres anys. Cal tenir present l’excepcionalitat dels temps que 
estem vivint.  No podrem fer la cercavila que sempre estàvem acostumats 
a veure. Haurem de ballar amb mascaretes i distàncies  sense que tots 
puguem ballar plegats.  
Tot i l’excepcionalitat del moment podrem sortir a ballar i podrem 
transmetre a la gent que ens vingui a veure la nostra il·lusió per reivindicar 
la nostra festa, la que ens identifica. Aquells nervis a la panxa que tens 
abans de sortir després d’hores i hores d’assaig.  Les ganes boges de 
poder tornar a celebrar la nostra festa.
No volem decaure, ens obstinem a continuar tirant endavant. 
Estrenem junta nova i il·lusió renovada, i agafem forces per tirar endavant 
els anhels i il·lusions de totes les nostres sòcies i socis, als quals hem 
d’agrair la seva aportació, ja que sense ells  no  seríem aquí.
Anhelem poder abraçar-vos a totes i tots.  Volem agrair també a les 
nostres colles la perseverança que han tingut en aquests moments tan 
complicats.
Només demanem que no defalliu, que tot acabarà bé, qui dia passa any 
empeny i ens retrobarem al nostre clàssic sant Joan. Encara que 
enguany sigui diferent, no serà ni millor ni pitjor que els altres, serà 
especial. Cal que ho gaudiu molt, balleu amb seny i respectant les 
mesures de seguretat, però sense deixar de gaudir la festa perquè mai 
s’acabi.  
No oblideu felicitar la festa a tothom que  veieu.

Des de l’Agrupació de Balls Populars de les Roquetes us desitgem una 
molt bona festa major.  Visca la festa major de les Roquetes!

SALUTACIÓ
JUNTA DE L’AGRUPACIÓ

DE BALLS POPULARS 
DE LES ROQUETES DEL GARRAF
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PROGRAMA
D’ACTES



L

20:00h   Presentació de la Festa Major de Sant Joan 2021 
    Presentació de la portada del programa i de la separata 
    Al pati de la Vinya Petaca
    Organitza: Servei de Cultura de l’Ajuntament de Sant Pere de Ribes
    Coordina l'acte: Associació de Festes Populars de les Roquetes
    https://entradium.com/events/presentacio-de-la-festa-major

 21:00h   Exhibició de foc de les Roquetes 
    A la pista annexa al pavelló
    Coordina l'acte: Les colles de foc de les Roquetes 
    https://entradium.com/events/exhibicio-de-foc-de-les-roquetes

 13:00h   Pregó de festa major a càrrec de José Luis Llácer 
    al saló de plens de la Vinya d’en Petaca
    https://entradium.com/events/prego-de-festa-major-de-sant-joan 
    En finalitzar, Toc de gralles
    A continuació, traca secreta d'inici de festa major
    Organitza: Servei de Cultura

 17:00h    Concert de Gralles a la pista annexa al pavelló
    Organitza: Agrupació de Balls Populars de les Roquetes
    https://entradium.com/events/concert-de-gralles

   18:15h   Exhibició dels balls blancs infantils i adults
     A la pista annexa al pavelló
    Coordina l'acte: Agrupació de Balls Populars de les Roquetes
    i els Castellers de les Roquetes
    https://entradium.com/events/exhibicio-dels-balls-blancs

 21:00h   Exhibició de colles de foc infantil i adultes
    a la pista annexa al pavelló
    Coordina l'acte: Agrupació de Balls Populars de les Roquetes,
     les colles de foc de les Roquetes i els Castellers de les Roquetes
     https://entradium.com/events/exhibicio-de-les-colles-de-foc-
    infantil-i-adultes
    En finalitzar, Espectacle Pirotècnic des del cel
    Organitza: Servei de Cultura

Divendres 18 de Juny

Dissabte 19 de Juny

Dimecres 23 de Juny

11
Aquest programa està subjecte a possibles modificacions i/o canvis. Consulteu la versió actualitzada
www.santperederibes.cat/municipi/culturaifestes/festes-populars/festa-major-de-sant-joan

O bé seguiu-nos a les xarxes socials de l’Ajuntament 



Divendres 25 de Juny

Dissabte 26 de Juny
    de 11:00h a 14:00h
 i de 16:00h a 19:00h

Dijous 24 de Juny

Diumenge 27 de Juny

 11:00h   Ofici de Festa Major a la parròquia de Santa Eulàlia, presidida
   per mossèn Fermín Martín, rector de la parròquia de Santa Eulàlia

 18:30h   Exhibició dels balls blancs infantil i adults amb versots satírics
   i les colles de foc infantil i adultes amb versots satírics
   A la pista annexa al pavelló
   Coordina l'acte: Agrupació de Balls Populars de les Roquetes,
                les colles de foc de les Roquetes i els Castellers de les Roquetes
   https://entradium.com/events/exhibicio-dels-balls-populars
                -amb-versots-satirics

 21:00h   Concert “El Último Tributo (Tributo a Ultimo de la Fila)
   + Acabamos de llegar (Tributo a Fito)”
   A la pista annexa al pavelló
   Organitza: Associació de Festes Populars de les Roquetes
   Col·labora: Servei de cultura 
   https://entradium.com/events/concert-el-ultimo-tributo-i-acabamos
   -de-llegar-tributo-a-fito

   GAME DAY “Torneig de Play”a la pista annexa al pavelló
   Organitza: Associació de Festes Populars de les Roquetes
   Col·labora: Servei de cultura 
   https://entradium.com/events/game-day-torneig-de-play

22:00h   Concert d’Havaneres
   Al pati interior de la Vinya d’en Petaca
   Organitza: Associació de Festes Populars de les Roquetes
   reserva prèvia d’entrada a través de l’entitat

22:00h   Espectacle amb “El Sevilla, “La vida es rocanrol”
   A la pista annexa al pavelló
   Organitza: Associació de Festes Populars de les Roquetes
   Col·labora: Servei de cultura 
   https://entradium.com/events/espectacle-amb-el-sevilla-
   la-vida-es-rocanrol



Gràcies aUn projecte de
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#LAFESTAALESTEVESMANS

Ball de Diables de les Roquetes 

Ball de Diables Els Diabòlics                      

Ball de Diables Petits de Les Roquetes   

Ball de Diables Petits Diabòlics     

Ball de Diables Els Petits del Foc               

Dragona de les Roquetes  

El Duc 

Gegants de Les Roquetes                          

Escola de Gralles El Geganter

Capgrossos de Les Roquetes                      

Ball de Pastorets 
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Ball de Panderetes 

Ball de Cercolets 

Ball de Gitanetes 

Ball de Gitanes Joves    

Ball de Gitanes Veteranes                           

Ball de Cintes Mitjanes                               

Ball de Cintes Grans 

Ball de Bastons Joves                                   

Ball de Bastons Veterans                            

Ball de Bastons Veteranes                         

Colla Dansaire                                                

Castellers de les Roquetes 

Ass. Festes populars de les Roquetes 

Agr. Balls populars de les Roquetes 
 

                   



Tots els Balls Blancs, Els Petits del Foc i la Colla de Gralles El Geganter pertanyen a l’Agrupació de Balls Populars de les Roquetes
Els Castellers de les Roquetes, El Duc, la Dragona de les Roquetes, Ball de Diables Petits Diabòlics, el Ball de Diables
Els Diabòlics, el Ball de Diables de les Roquetes i el Ball de Diables Petits de les Roquetes són entitats pròpies
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Colles de Foc    Cap de Colla
Ball de Diables de les Roquetes  José Luís Llácer / Carlos Díaz / Eloi Carreres
Ball de Diables Els Diabòlics  Esteve Sánchez Lanagran / Rafael Martínez Rodríguez
Ball de Diables Petits de Les Roquetes Carlos Díaz / Jose Luis Llácer/ Eva Jaimez
Ball de Diables Petits Diabòlics Pineda Xavi Hurtado / Nicolás Latorre / Antonio Ramírez Pineda
Ball de Diables Els Petits del Foc  Carlos Monago / Juan Ramon Segovia
Dragona de les Roquetes  María Luisa Fernández / Manolo Marín / Jordi Pelegrí
El Duc     José Álvarez Fernández

Balls Blancs    Cap de Colla
Gegants de Les Roquetes  Francisco José Escudero / David Jové 
Escola de Gralles El Geganter  Isabel Teruel
Capgrossos de Les Roquetes  Esperanza Pérez
Ball de Pastorets   La junta de l’agrupació
Ball de Gitanetes   Paola Calleja
Ball de Gitanes Joves   Melodie Ramírez
Ball de Gitanes Veteranes  Cristina Adsuar
Ball de Cintes Mitjanes   Paqui Sánchez
Ball de Cintes Grans    Inma Gómez
Ball de Bastons Mitjans   Vanessa Alejandre Godoy
Ball de Bastons Joves   Esperanza Pérez
Ball de Bastons Veterans  Juan Monago / Diego González
Ball de Bastons Veteranes  Maria José Sánchez / Isa Rodríguez
Colla Dansaire    María Olmos

Presidenta Natalia Urruchi Sagredo
Sots-President Antonio Aliaga Navarro
Tresorer  Remei Gómez Rodriguez
Secretària Josefa Jiménez Cazorla
Vocals  Caridad Jiménez Cazorla
  Victoriano Benítez Ochoa
  Antonia Jumillas Martín
  Encarna Jurado Carcelén
  Amparo Jiménez Cazorla
  Samuel García Manzanedo
  José Olmos Alcaraz
  Mercedes Díez Alcoceba
  Pilar Chaves Santiago
  David Herrero Vigo 
  Antonio Soria Borrego
  Pedro Berbel Martínez

President Francisco José Escudero Pérez
Vicepresident Thais Morata Rosillo
Tresorer  Anna Soto Linger
Secretari  Víctor Duran Alcaraz
Vocals  Juan Ramon Segovia Gómez
  Esperanza Pérez Pérez

Castellers de les Roquetes 
Presidenta: Pilar Monsalve Poveda
Cap de Colla: Noelia López Pérez



Exposició
A la sala polivalent de la Biblioteca Josep Plà de les 
Roquetes, en les dates en què la pandèmia de la 
Covid-19 permeti  reobrir el centre i les autoritats 
pertinents donin el seu vistiplau.
Les dates es comunicaran i es publicaran a les xarxes 
socials de Globalitzat-e

Lliurament de premis
S'efectuaran a la mateixa sala d'exposicions, en les 
mateixes dates de l'exposició.
No obstant això, prèviament, el veredicte del jurat  
es comunicarà als premiats i les fotos guanyadores es 
publicaran a les xarxes socials de Globalitzat-e

Devolució de obres no premiades
Els fitxers de les imatges no premiades seran destruïdes  
tres mesos  després del veredicte.
Una vegada es doni per definitiu el veredicte, atès les 
possibles reclamacions.
Cada autor optarà nomes a un premi.
Pel fet de prendre part en aquest concurs, els autors 
reconeixen ésser posseïdors del Copyright de les 
seves obres i, en conseqüència, tenen els drets 
d´autor i d´imatge.
També es comprometen a no reivindicar els drets 
d´autor per a la reproducció de les seves obres per 
interessos d´exposició, catàlegs, dossiers de premsa, 
reportatges, etc. Sempre  s´hi ha d´indicar el nom de 
l´autor.

L´organització no es fa responsable d´extraviaments, 
pèrdues o destrosses de les obres, tant en la tramesa 
com en l’exposició, manipulació o devolució.
L’organització del concurs s´eximeix de qualsevol 
conflicte per la publicació de l´obra  exposada.
L´entitat organitzadora resoldrà qualsevol circumstància 
no prevista en aquestes bases.
 
Pel fet de prendre-hi part, els participants accepten 
les condicions d´aquestes bases i es comprometen a 
respectar-les.

CONCURS
DE FOTOGRAFIA
DE FESTA MAJOR
202111L’entitat Globalitzat-e convoca el concurs de 

fotografia per premiar els  millors treballs fotogràfics 
fets durant la celebració de la festa major d’estiu de 
les Roquetes. 
Donada la situació actual i per motius sanitaris 
derivats de la Covid-19, de forma excepcional es 
convoca el concurs en versió digital.

Participants
Tothom que ho desitgi

Tema
Qualsevol acte de la festa major de les Roquetes, 
tant d'hivern com d'estiu i de qualsevol any

Modalitat
Blanc i negre o color i fetes amb qualsevol tècnica

Format
La presentació de les obres participants serà única i 
exclusivament per correu electrònic a
concursfestamajor2020roquetes@gmail.com
i han d´estar en format JPEG, amb un costat màxim 
de 3.000 píxels, una resolució de 254 dpi i un pès 
màxim de 2 Mb.
En el cas de fotografies antigues es poden escanejar 
i adjuntar al correu electrònic

Obres
Un màxim de tres fotografies per cada autor

Identificació
Els arxius fotogràfics portaran com a nom del fitxer, 
el nom del autor/a, el tema i s’enumeraran.
Per exemple: nompersona_tema_1, nompersona_tema_2  
i nompersona_tema_3
S´adjuntarà un fitxer Word on s´indicarà el nom, 
cognoms, l´adreça, el telèfon de l´autor/a i també el 
tema de les obres

Premis:
1r Premi                    obsequi
2n Premi                   obsequi
3r Premi                    obsequi

Calendari
Presentació d’obres des del 25 de juny fins a les 
23:59 hores del 10 de juliol de 2021

Veredicte del jurat entre 12 - 15 de juliol de 2021



Exposició
A la sala polivalent de la Biblioteca Josep Plà de les 
Roquetes, en les dates en què la pandèmia de la 
Covid-19 permeti  reobrir el centre i les autoritats 
pertinents donin el seu vistiplau.
Les dates es comunicaran i es publicaran a les xarxes 
socials de Globalitzat-e

Lliurament de premis
S'efectuaran a la mateixa sala d'exposicions, en les 
mateixes dates de l'exposició.
No obstant això, prèviament, el veredicte del jurat  
es comunicarà als premiats i les fotos guanyadores es 
publicaran a les xarxes socials de Globalitzat-e

Devolució de obres no premiades
Els fitxers de les imatges no premiades seran destruïdes  
tres mesos  després del veredicte.
Una vegada es doni per definitiu el veredicte, atès les 
possibles reclamacions.
Cada autor optarà nomes a un premi.
Pel fet de prendre part en aquest concurs, els autors 
reconeixen ésser posseïdors del Copyright de les 
seves obres i, en conseqüència, tenen els drets 
d´autor i d´imatge.
També es comprometen a no reivindicar els drets 
d´autor per a la reproducció de les seves obres per 
interessos d´exposició, catàlegs, dossiers de premsa, 
reportatges, etc. Sempre  s´hi ha d´indicar el nom de 
l´autor.

L´organització no es fa responsable d´extraviaments, 
pèrdues o destrosses de les obres, tant en la tramesa 
com en l’exposició, manipulació o devolució.
L’organització del concurs s´eximeix de qualsevol 
conflicte per la publicació de l´obra  exposada.
L´entitat organitzadora resoldrà qualsevol circumstància 
no prevista en aquestes bases.
 
Pel fet de prendre-hi part, els participants accepten 
les condicions d´aquestes bases i es comprometen a 
respectar-les.

R
EC

O
M

AN
AC

IO
N

S 

NOTES
La portada del programa de festes és obra del David Mas
La separata del 30 aniversari  és obra de l’Agrupació de Balls Populars de les Roquetes El pregoner d’aquest Sant Joan és José Luis Llácer
L’Associació de Festes i l’Agrupació de Balls Populars agraeixen com cada any la dedicació
de les persones participants en cadascuna de les activitats de la Festa Major.
Qualsevol canvi en la programació serà notificat tan aviat com sigui possible.

AGRAÏMENTS

Entitats i persones col·laboradores
Agrupació de Defensa Forestal (ADF de Sant Pere de Ribes)
Al personal de l’Ajuntament de Sant Pere de Ribes

CRÈDITS

Festa Major Sant Joan, juny de 2021
Edita: Associació de Festes Populars de les Roquetes i Servei de Cultura
i Joventut de l’Ajuntament de Sant Pere de Ribes
Entitats que coordinen els actes: Associació de Festes Populars i Agrupació de Balls Populars
Disseny: @pariah_bcn
Impressió: Pin Ups Publicitat
Agraïm la col·laboració de tothom

Si vols participar en l’organització de les festes del teu poble i col·laborar,
pots adreçar-te a l’Associació de Festes i a l’Agrupació de Balls Populars.

MESURES DE SEGURETAT
RECOMANACIONS GENERALS

S’han d’evitar les aglomeracions tant a l’aire lliure com en espais tancats i cal mantenir sempre
una distància mínima de 1,5 metres amb altres persones.
Tots els actes previstos són amb aforament limitat i amb les mesures de seguretat establertes.
Tots els actes són amb reserva prèvia d’entrada a
https://entradium.com/es/organizers/ajuntament-de-sant-pere-de-ribes

        No podran accedir als recintes les persones diagnosticades de Covid-19,
        amb símptomes compatibles amb la malaltia, ni les persones que es trobin en quarantena
        o en espera de resultat de prova. 

A causa de les restriccions actuals no es podrà accedir als recintes amb beguda ni menjar.

RECOMANACIONS PER ACTES AMB FOC

No envaïu l’espai on les colles de foc realitzin les exhibicions.
S’ha establert una zona de seguretat amb les actuacions previstes amb foc, però les persones assistents
han de tenir present que es tracta d’un espectacle amb foc i pirotècnia.
Seguiu en tot moment les indicacions establertes per l’organització i els serveis d’ordre públic.

Seguir les noves mesures contra la Covid-19 vigents a Catalunya a través de la web:
https://canalsalut.gencat.cat/ca/salut-a-z/c/coronavirus-2019-ncov
 Seguir les recomanacions sobre la Covid-19 al web de l’Ajuntament 
https://www.santperederibes.cat/ajuntament/covid-19
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Aniversari
de l’Agrupació dels Balls Populars de les Roquetes



“La identitat local es caracteritza pels trets culturals i socials que 
es van mantenint durant un temps.  A la llarga, d’aquí a uns decennis, 
podrem girar la vista endarrere...”
*Separata de festa major de Sant Joan 2009

Enguany es compleixen 30 anys de la fundació de l’Agrupació de 
Balls Populars, una entitat hereva d’aquesta obstinació per reivin-
dicar la nostra identitat local que es pot datar a partir de 1979 amb 
el Centre Cultural i Recreatiu Roquetes. 
9 anys de Centre Cultural i Recreatiu, sumem 3 anys de transició 
i 30 anys des de la fundació de l’Agrupació al 1991, podem parlar 
de més de 42 anys de balls al nostre poble. Per tant ja han passat 
aquests primers decennis i ja podem començar a girar la vista 
endarrere.

Al febrer de 1991 se signava l’acta de fundació de l’Agrupació de 
Ball Populars de les Roquetes.  Amb aquest acte els caps de colla 
dels balls que van sobreviure a la desaparició del Centre Cultural i 
Recreatiu van decidir que calia continuar apostant per la nostra 
festa i identitat cultural, ja que encara la tradició dels balls era 
fràgil i calia aglutinar-los tots per a treballar conjuntament. 
El 15 de desembre de 1991 l’Agrupació de Balls Populars de les 
Roquetes es va presentar en societat amb un acte al Centre Cívic 
l’Espai. No ha sigut un viatge fàcil ni tranquil.
Hi ha hagut dificultats en aquest projecte i grans satisfaccions.
Hi ha treballat i apostat molta gent.
Cal agrair tant a les diferents juntes, a les que cal homenatjar, com 
a aquelles persones que es van enfundar les espardenyes i van 
sortir al carrer a ballar la seva aportació. Durant  tot aquest temps 
han hagut anys de mil colors i sabors, alguns excepcionals com 
enguany. Cal agrair a tota aquesta gent el fet  que sempre hem 
pogut continuar endavant.  

Ara, 30 anys després podem parlar d’una entitat més que consolidada 
i d’una festa i tradició que sigui en quina sigui la forma de gestió 
està més que arrelada a les Roquetes. 
El agraïment més sincer.  No podem entendre les Roquetes sense 
els nostres balls, cada sant Joan i santa Eulàlia tothom els espera. 

Amb l’encàrrec o responsabilitat de fer un homenatge
a l’ Agrupació de Balls Populars de les Roquetes pels seus 30 anys, 
em veig en l' obligació de ser fidel a la paraula donada, trencar amb 
l’ “establishment” i donar veu a persones noves, veteranes, que 
normalment podrien quedar anònimes i que fan possible aquesta, 
la nostra festa major. 
Des de l’Agrupació de Balls Populars de les Roquetes s’ha demanat 
donar veu a persones que surten als balls per a què ens expliquin les 
seves vivències. Volem que ens expliquin com ho viuen, per què els  
fa tanta il·lusió, i per què volen que gent com tu i com jo vinguin a 
participar dels balls. 
L’objectiu final és fer que vingui més gent a ballar i fer més gran la 
nostra festa, per això les portes de l’Agrupació de Balls Populars 
són obertes a tothom que hi vulgui participar i passar-ho bé.
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Juan Jose avisa pastor (Pare de la Lucia)
La meva filla volia ballar amb les Gitanetes.  Aquesta serà la primera festa major 
de sant Joan, només van sortir a ballar per a santa Eulàlia.
A ella li encanta.  Amb el confinament no van poder sortir més. Aquest any 
esperem que sigui millor i que ho pugui gaudir més.  Tot i les mesures crec que 
alguna cosa es podrà fer.  Els nens tenen moltes ganes.

Carlos Rodríguez (Pare de la Sara Rodríguez)
La primera festa va ser fa uns 5 anys, va anar molt bé. 
Volíem ballar perquè a ella li agradava molt i tenia una amiga que hi ballava. 
El moment més bonic és quan parem a la plaça de l’ajuntament, ballem tots junts, 
i ens ajuntem tots els balls.  Quan acabem la festa ja marxem cap a casa. 
Vam tenir una molt bona rebuda i a la nena li va anar molt bé apuntar-s'hi.
A nosaltres ens agradaria que la colla es fes més gran i més important. 
Ens esperem la festa d’enguany amb dubtes i mesures per evitar contagis, però 
seria una pena no poder tornar a sortir. 
Les nenes  tenen moltes ganes de ballar. Anhelen que es puguin fer els balls
amb normalitat.

Inessa Tolstova (Mare de Ana González)
Vam decidir anar a ballar, no hi havia nens per al Ball de Pastorets,
i el Juan va venir a l’escola i es va voler fer un grup.  Gairebé tots els pastorets 
eren de la classe de la meva filla.  La nostra primera festa major va ser abans
de la pandèmia.  La festa em va agradar molt, sobretot em va agradar veure a la 
meva filla ballar.  Ens encanta veure-la, a ella li encanta. 
El millor moment va ser el dia que es va fer l’aniversari dels Pastorets
a Sant Pere de Ribes. Van venir pastorets de tots els pobles. Aquell any vam 
acabar fins i tot sopant a Ribes, tot i que de vegades ens ajuntem alguns per a 
fer-ho algun dia encara que no hi ha sortida.  A la nena, la van rebre molt bé, tots 
eren amics de l’escola i per això m’agrada, perquè hi són tots els seus amics. 
Ella es va apuntar i jo en un principi no volia perquè feia moltes activitats. 
Però jo sé que li encanta.  Aquest any ha sigut un any molt estrany i hi té moltes 
ganes de ballar. 

Cristina Pérez (Antic membre de Pastorets i actualment a Gitanes Joves)
Em va enredar la Bea quan van muntar les Gitanes Joves. 
Vaig caure a la “secta” i després quan va morir la colla de les joves van anar
a parar a Pastorets.  Vam anar de colla en colla, però amb el vici de ballar. 
Es van formar els Pastorets amb 4 amics i després van anar a parar tots, ens venia 
molt de gust ballar.  La primera festa major vaig estar molt nerviosa, perquè 
sempre es passen nervis, no passar nervis és estrany.
No recordo gaire la meva primera festa ja que era molt petita.  El rotllo a pastorets 
era molt bo. Ens ajuntaven  per berenar, érem molt joves. No com ara que anem a 
fer braves i cervesa...  però hi havia molt bon rotllo. 
De les últimes vegades que vam sortir vam tenir alguns problemes amb els grallers.  
L’ última vegada que vam sortir va ser increïble, va ser com un comiat ja que es va 
desfer la colla.  El moment mes vergonyós que vaig viure va ser en un assaig a 
l’”Agrupa” on  vaig caure contra el terra i gairebé li dono amb el pal a una noia.  
Ara em fa gràcia, però jo volia morir-me. 
Tinc un molt bon record d’aquella època.
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Ball de Panderetes 

Ball de Cercolets 

Ball de Gitanetes 

Ball de Gitanes Joves    

Ball de Gitanes Veteranes                           

Ball de Cintes Mitjanes                               

Ball de Cintes Grans 

Ball de Bastons Joves                                   

Ball de Bastons Veterans                            

Ball de Bastons Veteranes                         

Colla Dansaire                                                

Castellers de les Roquetes 

Ass. Festes populars de les Roquetes 

Agr. Balls populars de les Roquetes 
 

                   





Exposició
A la sala polivalent de la Biblioteca Josep Plà de les 
Roquetes, en les dates en què la pandèmia de la 
Covid-19 permeti  reobrir el centre i les autoritats 
pertinents donin el seu vistiplau.
Les dates es comunicaran i es publicaran a les xarxes 
socials de Globalitzat-e

Lliurament de premis
S'efectuaran a la mateixa sala d'exposicions, en les 
mateixes dates de l'exposició.
No obstant això, prèviament, el veredicte del jurat  
es comunicarà als premiats i les fotos guanyadores es 
publicaran a les xarxes socials de Globalitzat-e

Devolució de obres no premiades
Els fitxers de les imatges no premiades seran destruïdes  
tres mesos  després del veredicte.
Una vegada es doni per definitiu el veredicte, atès les 
possibles reclamacions.
Cada autor optarà nomes a un premi.
Pel fet de prendre part en aquest concurs, els autors 
reconeixen ésser posseïdors del Copyright de les 
seves obres i, en conseqüència, tenen els drets 
d´autor i d´imatge.
També es comprometen a no reivindicar els drets 
d´autor per a la reproducció de les seves obres per 
interessos d´exposició, catàlegs, dossiers de premsa, 
reportatges, etc. Sempre  s´hi ha d´indicar el nom de 
l´autor.

L´organització no es fa responsable d´extraviaments, 
pèrdues o destrosses de les obres, tant en la tramesa 
com en l’exposició, manipulació o devolució.
L’organització del concurs s´eximeix de qualsevol 
conflicte per la publicació de l´obra  exposada.
L´entitat organitzadora resoldrà qualsevol circumstància 
no prevista en aquestes bases.
 
Pel fet de prendre-hi part, els participants accepten 
les condicions d´aquestes bases i es comprometen a 
respectar-les.
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Rocio mare de Eva i Lara Torres

Elles es van motivar des de l’escola.  La primera festa major va ser al 2019, ho van 
viure molt nervioses i emocionades.  A mi em van fer plorar. 
Aquest any tenen moltes ganes de sortir. La Lara puja sobre el pal dels Pastorets.  
L’una està emocionada per pujar-hi i l’altre per vigilar que la seva germana no 
caigui.  Els  va agradar molt el tema  que ens ajuntem tots i de ser un més de 
l’”Agrupa”.  Cada any volen repetir.  Aquest any saben que surten dos dies i no
hi ha cercavila, però encara podran fer el ball. 
Tenen moltes ganes, però estan preocupades per anar bé amb la mascareta.

Berta Carrillo 

Vaig venir a l’”Agrupa” perquè volia tornar a ballar bastons després de 15 anys. 
Jo ja vaig sortir amb la Dragona al 96, i amb l’”Agrupa” vaig estar al 98 primer 
amb les Gitanes i després amb els Bastons.  Desprès vaig tornar a la Dragona i ara 
Bastons novament abans de la pandèmia. Cada any que surto m’ho passo molt bé, 
perquè m’agrada.  Després de tant de temps em van rebre “guai”, sobre tot les 
veteranes.  Jo vaig començar al setembre del 19 i després va venir la pandèmia.
Per tant amb elles solament he fet dues sortides, a la trobada de bastons i santa 
Eulàlia.  Riem molt i ens ho passem de PM.  La festa major d’enguany si féssim 
cercavila seria màxim, però enguany no podem.

Paqui Carrasquilla

Vaig venir a ballar perquè vaig començar ballant amb els Dansaires. 
Coneixia als integrants del grup, em vaig animar i vaig començar.  La meva 
primera festa major va ser per santa Eulàlia, vaig ballar amb els Dansaires.
Ho recordo amb molta emoció.  El moment més bonic amb les veteranes sempre
el trobo a qualsevol festa major, tant sigui sant Joan com santa Eulàlia. 
El millor de la festa és l’últim o ballada conjunta.  Aquest ball sol ser el millor
de l' exhibició, ja que és molt espectacular. La colla em va rebre molt bé.
Com anècdota puc explicar que jo normalment vaig a l’assaig amb roba còmoda,
i si no em porto les espardenyes no sé ballar.  Porto poc amb les bastoneres, vaig 
sortir a sant Joan, però si he d’assajar he de portar les espardenyes.  Estem totes 
amb ganes de tornar a ballar al carrer, però les mesures han de ser les que són.  
Això serà el primer assaig i per santa Eulàlia estarem vacunats. 
Ho esperem amb ganes, ja que l’any passat des del balcó no va ser el mateix.

Esperanza Perez

El moment més bonic que recordo es Santa eulàlia de l’any 2013. Era un any 
difícil per a la meva família i per a mi per motius personals. Aquell dia 17 de febrer 
en acabar l'exhibició de la nostra colla de Bastons Joves, en Blay president de 
l'Agrupació en aquell moment em va demanar que entrés al mig de la plaça de la 
Vinya d’en Petaca, de sobte ell em va fer entrega d’un ram de flors en agraïment
al temps que portava com a cap de colla. Va ser una sorpresa i un dia molt emotiu.  
En la nostra colla no es fa cap càsting per a entrar, però sí que ho comentem amb 
tots els membres, així mirem que tots estiguem bé i intentem mantenir el bon 
rotllo a la colla. A part de les festes majors nosaltres com a colla bastonera de 
l’Agrupació celebrem una diada bastonera cada any. A part també sortim a altres 
poblacions per fer els intercanvis amb altres colles bastoneres.
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Sara Escudero

Des de molt petita ja vaig començar a fer Cercolets, ja que tenia a l’”Agrupa”
a tota la meva família. A la meva primera festa major tindria més o menys 5 anys. 
Abans m’agradava més la festa que ara, ja que venia molta més gent a veure’ns. 
S’han perdut coses de la festa major com quan ens ajuntàvem tot als centre cívic 
per a fer un sopar després de la cercavila. 
El moment mes bonic de la festa és quan acabem tot junts i ballem la Boja.
Quan més ens fa vergonya és quan algú cau. Jo vaig entrar a la colla quan es va 
formar, ja que hi eren les seves cosines. Per enguany com a mínim m’agradaria que 
es pogués veure la festa en directe.

Eric Lorca 

Tenia un amic que el pare era company de feina de la meva mare i entre l’amic i els 
pares em van convèncer i em va agradar. La meva primera vegada va ser en una 
trobada bastonera, estava molt nerviós, però després va anar bé i vaig ballar amb 
un noi molt més gran que jo. El més bonic de la festa és la cercavila el
“San Fermin”, que són 5 minuts on ho passo molt bé.  I l’altre són les exhibicions.  
Un moment vergonyós va ser a la cercavila de santa Eulàlia just abans de la Covid 
que se li va trencar un bastó i es va riure molt, no sabia que havia de fer.
Alguna vegada hem quedat els de la colla per anar a fer un tomb. 
Aquest any ho veig una mica avorrit perquè és molt més divertida la cercavila.

Montse (mare de Nara Garcia)

Ens agradaven els balls de bastons, desprès li va agradar al meu fill i després
a la meva filla. La primera festa major de la Nara va ser fa uns 12 o 13 anys i li va 
agradar molt. El moment més bonic és quan es fa la ballada conjunta.  Quan va 
entrar l’Eric es va fer la colla i es va fundar el grup. 
Es va fer amb ells i es va anar desenvolupant.
Ara pobres estan una mica despenjats perquè la Nara està convalescent, està una 
mica desil·lusionada perquè no pot assajar i està una mica desvinculada.

Fran Cazorla

M’agradava molt el Ball de Bastons, soc del poble i volia fer algun ball d’aquí i per 
tant vaig decidir entrar-hi.  La meva primera festa major va ser al 2005, hi havia 
molts nervis però una il·lusió molt emotiva. El moment més bonic i esperat és 
l’exhibició a la Vinya d’en Petaca. El moment més vergonyós és quan t’equivoques 
en algun ball o fas algun error. 
La colla em va rebre molt bé i van fer que estigués molt còmode i no marxés.  
Després de les actuacions anem i a finals de temporada anem a sopar, i de vegades 
organitzem algun esmorzar abans de la festa major. Com anècdota puc explicar 
alguna de quan vas a ballar i et deixes les espardenyes o alguna peça de roba o de 
quan es trenca algun bastó.  Enguany que podrem fer algun ball i no esperem gaire 
més.  Hi ha molta il·lusió perquè l’any passat no es va poder fer res,
però no és el mateix.

Juan Manuel Torrecillas

Vaig començar a ballar amb 6 anys, abans que naixés l’”Agrupa”.  Però quan es
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va crear vaig anar a ballar amb els Bastons.  A la meva primera festa era petit, 
tenia 6 anys, crec.  Vaig anar amb la colla d’amics.  No la recordo gaire, però ens 
ho passaven molt bé. El moment més bonic no ho sé dir ja que en general ho és tot 
quan balles i surt bé. També quan reapareix algú que va deixar de ballar i el veus 
tornar a ballar.  També un moment molt emotiu va ser quan vaig veure als meus 
fills ballar per primera vegada. 
Dels moments vergonyosos o durs va ser quan els Diabòlics se’n van anar de 
l’”Agrupa”, ja que vam tenir un any molt dur amb problemes.  Quan vam estar 
ballant van passar coses, però va ser un moment bonic quan els meus companys 
em van recolzar i sabíem que no era el que semblava.
El sant Joan d’aquest any el veig pessimista, venim a emplenar l’expedient, no és 
que no tinguem ganes, però a la meva manera de pensar i espero equivocar-me 
anem a esperar el ball i marxar. És el que tenim i hem d’ajudar en el que es pugui.  
Crec que hem anat afluixant amb l’esperit de festa major.  Jo vaig viure un boom, 
era president...  D’un temps fins aquesta part i veient com es fan grans els meus 
fills i deixen de ballar...  Crec que s’ha d’ intentar créixer en el sentit que com 
l’”Agrupa” tindria que recaptar més gent que no ha ballat mai.

Esperanza Pérez 

El moment més bonic que recordo és el de l’any que es va estrenar la colla de 
Gitanes Joves. Jo ja havia format part de la primera colla de Gitanes de l’Agrupació 
i elles ho sabien. A part una de les caps de colla ´és família meva, em van demanar 
el favor  que els ensenyés els balls que jo ballava. Jo vaig acceptar i vam estar 
assajant junts per a què tot sortís bé a la Festa Major de Sant Joan d’aquell any. 
Quan va arribar el moment de les seves exhibicions a la plaça de la Vinya d’en 
Petaca, quan van acabar els seus balls em van cridar a que pugés a l’escenari.
Em van regalar un ram de flors com a agraïment al temps de dedicació per a què 
aprenguessin els balls. La veritat és que va ser molt emocionant per a mi, no m’ho 
esperava i vaig estar molt agraïda per aquest gest. 
La primera vegada que vaig quedar amb els nens de la colla, em van rebre molt bé 
ja que ells tenien moltes ganes de continuar ballant i la cap de colla que hi havia 
volia deixar la colla. Així que m’ho van oferir i com que a mi m’agrada estar amb
els nens vaig acceptar la proposta.
Des de llavors porto uns cinc anys sent cap de colla de Capgrossos.

Juan Garcia

La meva primera festa major va ser al sant Joan del 2010. En aquells dies vivia a 
Barcelona i em disposava a celebrar la Festa Major de Sant Joan visitant als meus 
pares. Durant la tarda de la vigília em vaig donar compte que a l’esplanada del 
parc Pompeu Fabra, un grup d’amics reien i ballaven un ball amb unes cintes
de colors que em va cridar l’atenció. Just en aquell moment va arribar la meva 
germana Sonia i em va preguntar si tenia plans a la nit, i si em venia de gust 
participar a la cercavila fent d’Estaquirot per al ball en què ella participava, el qual 
curiosament era el mateix que assajava sota casa dels meus pares. 
Jo li vaig comentar que no tenia ni idea del ball i que per suposat no disposava
del vestuari acord per al ball.  Llavors la meva germana que és molt espavilada en 
menys de 30 minuts va disposar de la roba, que ens la van portar a casa.
Per descomptat tots els components del Ball de Cintes em van tractar súper bé
des del primer moment. Em van agrair la meva participació espontània, ja que 
l’Estaquirot habitual no podia participar per motius laborals. 
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“La identitat local es caracteritza pels trets culturals i socials que 
es van mantenint durant un temps.  A la llarga, d’aquí a uns decennis, 
podrem girar la vista endarrere...”
*Separata de festa major de Sant Joan 2009

Enguany es compleixen 30 anys de la fundació de l’Agrupació de 
Balls Populars, una entitat hereva d’aquesta obstinació per reivin-
dicar la nostra identitat local que es pot datar a partir de 1979 amb 
el Centre Cultural i Recreatiu Roquetes. 
9 anys de Centre Cultural i Recreatiu, sumem 3 anys de transició 
i 30 anys des de la fundació de l’Agrupació al 1991, podem parlar 
de més de 42 anys de balls al nostre poble. Per tant ja han passat 
aquests primers decennis i ja podem començar a girar la vista 
endarrere.

Al febrer de 1991 se signava l’acta de fundació de l’Agrupació de 
Ball Populars de les Roquetes.  Amb aquest acte els caps de colla 
dels balls que van sobreviure a la desaparició del Centre Cultural i 
Recreatiu van decidir que calia continuar apostant per la nostra 
festa i identitat cultural, ja que encara la tradició dels balls era 
fràgil i calia aglutinar-los tots per a treballar conjuntament. 
El 15 de desembre de 1991 l’Agrupació de Balls Populars de les 
Roquetes es va presentar en societat amb un acte al Centre Cívic 
l’Espai. No ha sigut un viatge fàcil ni tranquil.
Hi ha hagut dificultats en aquest projecte i grans satisfaccions.
Hi ha treballat i apostat molta gent.
Cal agrair tant a les diferents juntes, a les que cal homenatjar, com 
a aquelles persones que es van enfundar les espardenyes i van 
sortir al carrer a ballar la seva aportació. Durant  tot aquest temps 
han hagut anys de mil colors i sabors, alguns excepcionals com 
enguany. Cal agrair a tota aquesta gent el fet  que sempre hem 
pogut continuar endavant.  

Ara, 30 anys després podem parlar d’una entitat més que consolidada 
i d’una festa i tradició que sigui en quina sigui la forma de gestió 
està més que arrelada a les Roquetes. 
El agraïment més sincer.  No podem entendre les Roquetes sense 
els nostres balls, cada sant Joan i santa Eulàlia tothom els espera. 

Amb l’encàrrec o responsabilitat de fer un homenatge
a l’ Agrupació de Balls Populars de les Roquetes pels seus 30 anys, 
em veig en l' obligació de ser fidel a la paraula donada, trencar amb 
l’ “establishment” i donar veu a persones noves, veteranes, que 
normalment podrien quedar anònimes i que fan possible aquesta, 
la nostra festa major. 
Des de l’Agrupació de Balls Populars de les Roquetes s’ha demanat 
donar veu a persones que surten als balls per a què ens expliquin les 
seves vivències. Volem que ens expliquin com ho viuen, per què els  
fa tanta il·lusió, i per què volen que gent com tu i com jo vinguin a 
participar dels balls. 
L’objectiu final és fer que vingui més gent a ballar i fer més gran la 
nostra festa, per això les portes de l’Agrupació de Balls Populars 
són obertes a tothom que hi vulgui participar i passar-ho bé.



De tots els moments que hem viscut a la colla el més bonic que recordo va ser una 
trobada que es va realitzar per al 35è aniversari dels Balls de Cintes a les Roquetes, 
exactament quan totes les colles convidades vam fer un ball conjunt dintre del 
“Hall” del Mercat Municipal la Sínia, que es va inaugurar aquell any.

Nuria Collazos Lozano ( mare d’Aina i Duna Moreno)  

Les nenes porten molts anys i els  agrada molt el Ball de Cintes i per això van 
decidir apuntar-s'hi.  La seva primera festa major va ser entre 6 i 8 anys i els  va 
agradar moltíssim.  Les nenes s’ho van passar molt bé, els pares també. 
Nosaltres som de fora i l’experiència va ser molt bonica perquè es van sentir 
acollits. El moment més bonic va ser quan van ballar a l’ajuntament que van sortir 
totes les nenes juntes a ballar.  Quan van arribar les van rebre molt bé i es van 
sentir molt a gust des del primer dia.  Després dels balls sempre fan un menjar de 
germanor al local de l’”Agrupa”. 
Enguany participaran a la festa, però no serà com altres anys ja que alguna cosa 
s’ha de fer.

Marisol Lòpez

Sempre he estat ballant des de petita, vaig estar a Panderetes, em vaig esborrar 
d’adolescent i ja vaig tornar d’adulta.  La meva primera festa major va ser quan era 
petita, però quan més se sent és ara de gran.  La germanor que hi ha entre tots és 
molt bonica.  El moment més emotiu és quan s’acaba la festa quan es fan les 
exhibicions. El moment més vergonyós és quan t’equivoques, rius i ja està, o quan 
se’t cauen les espardenyes o quan les cintes no s’agafen bé.
Normalment nosaltres solem quedar per anar a prendre alguna cosa i després 
també a la festa hi ha molt bon ambient.  La colla em va rebre molt bé perquè 
tenia família a dins, tant de petita com de gran.  Cada vegada que surto sento
que torno a tenir 15 anys, m’agrada molt.  Per aquest sant Joan tot el que es faci 
serà poc, es troba a faltar el moment de sortir per tot el poble.

Ana Maria de Alba (mare de Enola) 

Va entrar a la colla perquè també hi era la seva cosina i s’emocionava molt quan la 
veia sortir.  Va provar i li va agradar i s’hi va apuntar.  La seva primera festa major 
va ser al 2019 i li va agradar moltíssim.  El moment més bonic és  quan fan la 
exhibició a la Vinya d’en Petaca, però de vegades li fa vergonya durant la cercavila. 
L’acollida per la colla va ser molt bona, i de vegades va a sopar amb la colla. 
Tenen moltes ganes de sortir, han passat un any molt dur i que almenys es pot fer 
alguna cosa encara que no es pugui ballar.

Mercedes Pardo (mare de Samara i Africa) 

La primera festa major va anar molt bé, va ser l’any passat, abans de la pandèmia. 
S’ho van passar molt bé, els  va agradar molt.  El moment més bonic va ser quan 
van sortir per primera vegada, els  va fer molta vergonya.
La colla ens va rebre molt bé.  Una part que ens agrada és quan abans de sortir fan 
els xurros amb xocolata.  Aquest any estan contentes perquè volen tornar a sortir. 
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Elisabet figueras

Vaig venir a l’”Agrupa” perquè sempre m’ha agradat la festa major i hi havia sortit 
a Sitges.  Una amiga ballava aquí i em va enredar.  De la meva primera festa 
major, ja en farà 4 anys, va ser al 2017. Estava molt nerviosa tot i que de petita ja 
havia sortit en alguna.  El moment més bonic és quan la colla marxem un cap de 
setmana a l’any.  Aquest any és complicat no poder fer la cercavila, però esperem 
que a l’any vinent sigui més normal santa Eulàlia. 
Jo vinc de Sitges i a les Roquetes abans era espectadora i hi veus poca gent.  
Espero que no es perdi la festa major i que amb aquest any perdut ho veig
amb incertesa.

Victorio Gaitan

Tot va començar amb que ens vam ajuntar 4 amics i vam muntar el ball. 
Tenim el nen a Petits de Foc i a la dona tocant el tambor. Vam començar a sortir 
cap al 2014 o 2015.  Jo sortia fent fotos a la vegada i encara no sé com podia fer 
això conjuntament.  El moment més bonic va ser el dia que el meu fill va poder 
començar a petar amb els Petits del Foc.  La colla la vam muntar nosaltres
i a partir d’això ens ajuntem cada vegada més i vam decidir entrar a l’ Agrupació
de Balls Populars de les Roquetes.  Un dels millors moments és quan una vegada a 
l’any marxem a una casa rural durant un cap de setmana. 
Ens ajuntem i fem algun ball.  La festa d’aquest any la veig com que es vol fer 
coses, però no es tindria que fer.  Potser deuríem d’esperar, però hi tenim moltes 
ganes. No nego que hi hagi por perquè no sabem com està la situació. 

Alfonso Moral (membre fundador)

Els Petits del Foc som la colla infantil de diables de l’Agrupació de Balls Populars 
de les Roquetes del Garraf. En aquesta colla ha participat molta gent, des de nens 
de 4 anys tocant tambors, fins a gent de més de 50 anys, pel que hem acabat sent 
un grup molt unit i familiar. Tot això ens ha portat a aconseguir coses espectaculars 
que pensàvem que mai faríem, com per exemple, crear un concurs dedicat als balls 
de diables infantils, el Correspurnes, la Carretillada, on fem un espectacle per 
finalitzar la temporada d’aquell any... Participen nenes i nens des dels 8 anys i 
poden participar de diables o de tabalers.
Us hi animem a tothom.
A part de la nostra festa major també fem, el Correfoc infantil, que a més a més
és un concurs i el celebrem amb les altres colles infantils, fem la festa dels nens
i per últim, la Castanyada. Fora del nostre poble, durant l’ any anem a altres festes 
majors d’ altres pobles.

El moment “terra tragam” que hem tingut va ser en una festa major on ens van 
canviar el proveïdor de la pirotècnia a totes les colles de foc de les Roquetes. 
Nosaltres sempre havíem estat amb la Igual, però aquell any no seria així.
Els Petits del Foc sempre hem sortit els diumenges, en aquell any vam ser l’única 
colla infantil de foc. Només començar, algunes carretilles van començar a fallar. 
Degut això vam veure que era molt perillosa aquesta situació, pel que vam decidir 
fer el que quedava de recorregut sense llaçar cap més.
Una vegada arribat a la Vinya d’en Petaca es va tenir que fer una exhibició sense 
foc, davant aquesta circumstància ens vam sentir molt apenats perquè els nens no 
van poder gaudir de la seva festa major  per un defecte de la pirotècnia, però 
podríem haver fet mal a algú. La seguretat sempre és el primer i hem de cuidar de
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la colla i els que ens venen a veure. Per la resta sempre ens ho acabem passant 
molt bé som una gran família.

Juan Ramón Segòvia

Actualment soc el cap de colla dels tabals del ball de diables els Petits del Foc des 
de fa 4 anys. De veritat des  que vaig entra a la colla m’he sentit súper content, 
sempre he intentat integrar-me i col·laborar en tot el que es pogués en la colla.
El cap de colla, l’ Alfons, que a la vegada és fundador de la colla i l’agrupació ens 
van acollir tant a mi com a la meva família molt bé. 
Han estat anys i continuarà sent anys molts bons i hem compartit de tot , hem fet 
sortides estupendes, la veritat.  Poder a dia d’avui haver arribat a ser cap de colla 
dels tambors per a mi és un honor, i  poder gaudir d’una cosa que m’agrada i veure  
tots el components passar-s’ho bé és el fonamental en nosaltres.
A part de les sortides normalment, solem celebrar la Castanyada col·locant una 
carpa al poble amb la nostra barbacoa i passar-ho bé amb tothom.
També amb la nostra colla solem fer cada any i si el temps ho permet una calçotada 
o paella en companyia dels membres de la colla i passar un dia en família i amics 
on fem germanor.

Carlos Monago

Actualment soc el cap de colla del Ball de Diables Petits del Foc des de fa 4 anys. 
La sortida més bonica que recordo va ser una que va fer la colla al barri de Gracia 
de Barcelona quan en una de les places plenes de terrasses de bars vam fer una 
encesa.  Els turistes es van posar a fer-nos fotos i la cara dels components de la 
colla era tota una alegria, sobre tot quan ens van demanar de fer-se fotos amb 
nosaltres.  Les nenes i els nens es van sentir protagonistes importants, fet que per 
un cap i responsable i sobre tot per tota una colla va ser un goig. 

La colla em va rebre molt bé, ja que era el seu any d’inici, l’any 2011. El meu germà 
que és amic de l’Alfons (El fundador de la colla i un cap amb majúscules ) em va 
presentar i em van rebre amb una gran cordialitat i des de llavors hi ha una gran 
amistat que dura fins a l’actualitat. 

Fran Escudero

La veritat és que a la colla em van rebre molt bé, ja que a la majoria ja els coneixia, 
perquè alguns són membres de la meva família. Als Gegants pot venir tothom,
no es fa cap càsting, les portes de la colla sempre estan obertes!! Tothom es pot 
animar.  A part de la festa major també fem trobades geganteres, amb colles de 
tota Catalunya. 

Jose Lopez Perez

Vaig començar a ballar a l’Agrupació de Balls Populars perquè hi era la meva 
família. Primer vaig començar a sortir amb la Dragona després vaig anar a parar 
als Gegants i va sortit tot rodat.  La meva primera festa major era en un carret 
d’un tambor.  Quan vaig venir a l’”Agrupa” amb els gegants era jovenet. Solíem 
sortir a ballar amb una Barbie amb 4 potes que era el nostre gegantó. Cada any 
que surto a la festa major ho gaudeixo de forma diferent, sempre és bonic.  Com 
anècdota em van enganxar a pujar a l’escenari amb les Gitanes Joves una any amb 
l’aixada del gegant i la gent va al·lucinar. No s’ho esperaven.
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Crec que la meva colla tampoc ho sabia. Després de les actuacions solem  anar
a menjar o sopar alguna cosa.  Anys anteriors menjàvem tota l’”Agrupa” junts a 
l’hora.  Això s’ha perdut.  Per sant Joan d’aquest any ho veig complicat. 
La festa major és per gaudir amb molta gent, ja que si no perd molta pistonada.
A l’”Agrupa” encara seguim essent una família molt bona, i continuem gaudint
i ballant, perquè ens agrada entretindré a la gent per festa major.
Amb el temps la curiositat i la gent per la festa major tant directa com no acaba 
participant i el ser un poble petit acaba sent vistos.

Pili Perez

Quan jo vaig començar a l’”Agrupa” no ballava perquè hi era la meitat de la meva 
família, la meva parella i els meus fills.  Ara estic ballant  de que estic amb les 
Gitanes Joves, però porto de sòcia des de fa molt de temps.
La meva primera festa major va ser amb els Gegants, anava amb els meus fills que 
eren geganters i jo era l’acompanyant.  M’agradava perquè anàvem fora... 
Amb les Gitanes Joves és més divertit, perquè hi participo més. El meu moment 
més bonic va ser la primera vegada que vaig participar com a capitana de les 
Gitanes.  I el mes vergonyós va ser quan em vaig equivocar en una exhibició, però 
tot va sortir molt bé.  Als assaigs tenim anècdotes com quan les noies es comencen 
a tirar unes sobre les altres o el dia que es van asseure totes a una cadira i es va 
trencar... Després dels assaigs i sortides tenim la tradició d’anar a fer unes
“braves amb la salsa a part” i unes “llimones amb sevillanos”.  També quan hi ha la 
fira anem a muntar-nos totes i tots als toros. 

Aquest any serà estrany  per no poder fer la cercavila, serà diferent, encara que 
alguna cosa podrem fer. Crec que els nens en general estan perdent la il·lusió. 
Abans volien entrar a qualsevol ball i ara només a segons quins balls perquè hi es la 
família. Potser trobo que els hi falta una mica més d’ il·lusió per la festa. 

Gerard Arias

De la meva primera festa major em va tocar portar el Capgròs del pijama blau, va 
ser una de les primeres cercaviles i de les més especials.  Recordo també que va ser 
un recorregut molt llarg i que a mi mateix em vaig dir que mai oblidaria aquell 
recorregut.  El moment més bonic va ser amb la colla actual de les Gitanes Joves, 
que va ser l’ única que vaig pensar que seria una bona família, déu-n’hi-do  quina 
colla d’amics entre tots.  Sempre que fan assaigs sortides o altres coses es fan 
records molt macos. 
Un dels moments més vergonyosos va ser a la Festa Major de Santa Eulàlia
al 2020 després de la sortida d’ofici davant el Canal Blau, o una altre quan 
t’oblides del vers i has de improvisar ràpid. La colla em va rebre molt bé i ràpidament 
em va ensenyar els passos més essencials que faríem als carrers justament dues 
setmanes abans d'’un sant Joan. Solem acabar les festes amb un dinar o sopar
a fer tapes per les Roquetes, com les braves i els sevillanos amb molta llimona
i després anem a la fira als toros. 

Melodie Ramirez

o me’n recordo de la meva primera festa major, sé que va ser amb els Pastorets, sé 
que hi vaig estar molt nerviosa.  Però sí que recordo bé la meva primera festa 
major amb les Gitanes Joves, gairebé cap membre de la colla va poder dormir 
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la nit anterior, ens presentàvem en públic a santa Eulàlia.
Hi havia por que no sortís bé, però quan va començar el ball ens vam adonar que 
tot això no era important que no feia falta que estigués tan perfecte.
Van veure que era important passar-s’ho bé amb el ball.  El moment més bonic va 
ser quan vam  fer el primer trenat de pal a la plaça del Llobregat. Recordo els 
nervis i les mirades dels companys dient ho hem aconseguit. Nosaltres no fem 
càsting per entrar a la colla. L’únic que preguntem és  si li agraden les braves amb 
o sense salsa a part. Això és molt important per a nosaltres. A part cal que els 
participants tinguin més de 16 anys i que siguin constants.
A la colla fem de tot, celebrem aniversaris, quedem per berenar, sopar... Tenim un 
munt d’anècdotes per explicar.  Com per exemple el Victor diu que no s’aixeca del 
llit per a santa Eulàlia si no hi ha xurros, que l’Eli pregunta quan ballarem la Polca, 
que és molt cansada i els grallers ens posen sempre cara de “En serio” i fem 
accelerar molt la cançó  i acabem tots rebentats.  Per altre part sempre hi ha algú 
a les cercaviles que arriba tard... També i encara que no es va veure, em ballat un 
parell de vegades amb les flor del pal penjant d’un fil i no hem pogut fer la reverencia 
per por que caiguin les flors a terra... 

Cristina Adsuar

La nostra primera sortida com a Gitanes Veteranes va ser per sant Joan 2015.  
Recordo que no érem suficients membres com per dur el pal per la cercavila, així 
que vam decidir només fer-ho per l'exhibició del matí del 24 de juny.  I encara no 
teníem suficients Gitanos, així que companys d'altres balls ens van donar un cop de 
mà.  Estàvem tots molt nerviosos, només portàvem practicant un parell de mesos i 
en els últims assajos no vam aconseguir desfer el pal. En l'últim moment  abans de 
ballar, algunes de les membres de la colla no volien fer el pal per por de no 
desfer-lo.  Però finalment ho vam fer. I el vam desfer. Va ser emocionant. És una 
sensació indescriptible veure con es desfà la “trenilla” i quan acaben de sonar les 
gralles i saps que ho has fet bé.  En aquell precís moment és quan t'adones que tot 
l'esforç té la seva recompensa. 

Per venir a ballar amb les Gitanes Veteranes qualsevol persona amb ganes de 
ballar i de passar-ho bé és benvingut.  Un dels requisits principals és el compromís 
amb la colla. Som més que una colla, som amics. I també quedem per celebrar les 
festes majors, fem sopars i dinars quan és l’ aniversari de la colla, per Nadal, anem 
a veure plegats algunes de les festes majors dels pobles propers.  Així que entre tots 
els membres de la colla hi ha un bon clima de respecte amabilitat i germanor entre  
nosaltres i un molt bon rotllo.  

Natalia Lama

Vaig decidir venir a ballar a l’”Agrupa” perquè m’agrada el ball i em va enredar
la Cristina.  La meva primera festa major va ser un sant Joan que vam estrenar 
versos.  Encara portàvem la faldilla rosa. 
El meu moment més bonic va ser quan em vaig estrenar fent versos en català
i amb el canvi de vestits.  El meu moment més vergonyós va ser quan se’m va 
escapar una espardenya a santa Eulàlia. 
La colla em va rebre bé i fixat que estem a veure si fiquem a més gent. Solem fer 
reunions i quedades per anar a menjar, celebrem els aniversaris...   
Aquesta any, el veig millor que l’any passat.  És un any atípic, però esperem que 
l’any que ve la gent estigui més implicada en general.  Per part de l’”Agrupa” no 
estem perdent la tradició, però per part de la gent, costa una mica més.  
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Però per part de l’”Agrupa” hi veig molta il·lusió.  De vegades a la cercavila ve poca 
gent, però no sol ser per nosaltres si no per la mateixa gent. 

David Rodríguez

Jo havia participat quan era nen a la festa i havia ballat bastons. 
En un moment vaig prendre la decisió de fer-me graller.  Al 2015 va ser la primera 
vegada que tocava i va ser molt bonic.  El meu moment més bonic sempre va ser 
als inicis quan estàs amb tanta gent i ho vols fer bé. Que la melodia encaixi amb la 
resta del grup. Quan surts vas a passar-ho bé i no te sentit passar vergonya,
de vegades costa bufar la canya, però no passem vergonya. 
Cada vegada que surts a la festa és una anècdota en si. De vegades al mig de les 
sortides als descansos ens escapem a prendre alguna cosa o celebrar la sortida.
La festa d’enguany la veiem com una cosa reduïda per les circumstàncies
del moment i quan estem tots vacunats, serà normal. 
A les Roquetes la gran majoria dels que  som a l’” Agrupa” som fills dels que van 
iniciar això, però la gent està una mica deslligada i tindrem que lluitar i intentar 
divulgar la nostra festa.

Pepita Julio (Socia numeraria núm.1)

Vaig decidir associar-me a l’Agrupació perquè en aquells moments hi havia balls. 
Al principi no hi havia res a  les Roquetes i algunes persones van decidir muntar 
alguns balls al Centre Recreatiu.
A mesura que van sortir els balls i al final del Centre Recreatiu com ja hi havia 
diferents balls es va muntar l’ Agrupació de Balls Populars. Érem un grup al Centre 
Recreatiu i després vam passar a ser una agrupació. 
A l’ ultima trobada de Bastoneres Veteranes del primer ball feia que havia deixat 
de picar bastons 3 o 4 anys. Fins aquell moment havia assajat Bolangeres. Les 
primers Bolangeres es van fer als Cercolets i als capgrossos. Més tard vaig passar 
als nens i al final em vaig posar de Bastonera molts anys. 
 
Soc la sòcia numero 1. No és que fos la primera quan es va fer l’Agrupació, si no 
que tens un número que quan la gent va marxant es mou, i vaig arribar al número 1 
perquè no he marxat de la agrupació mai i era dels primers.
Quan es va formar l’Agrupació estava a la junta. Com a sòcia número 1 hi serè fins 
que em mori. Actualment no estic en actiu, però aquí estic i hem de tirar endavant 
el que vam començar a fer els que vam arrancar. Mai deixaré de ser sòcia de 
l'Agrupació. 
Amb la situació de la pandèmia penso que si no hi ha d'haver festa major enguany i 
ha de salvar vides, la festa major no es perdrà.  Jo com a balladora puc tenir moltes 
ganes, però cal tenir cert respecte. Nosaltres quan vam venir aquí a les Roquetes 
ens va costar moltíssim tirar el projecte endavant, perquè hi havia gent de tots els 
llocs. Ens va costar un munt que la gent s’acostés a la cercavila i que els nens 
s'acostessin als balls.  Això és un termòmetre per comprovar si es perden les ganes 
de festa major i la tradició. La tradició és tradició, s’hauria de seguir i els nostres 
balls haurien d'estar al carrer. Animeu-vos. No ho deixeu.
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